
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 33/2013 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 700/2013                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Μη έγκριση πρακτικών της επιτροπής διενέργειας 
διαγωνισμού για απευθείας ανάθεση προμήθειας 
υγρών καυσίμων και ελαιολιπαντικών για τις ανάγκες 
του Δήμου και των Νομικών του Προσώπων. 

 
Σήμερα 23 Δεκεμβρίου του έτους 2013 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 15:00 

συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του 
Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 
19-12-2013 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους 
Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον 
Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 
67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 
επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  31 μέλη: 

 
                             Παρόντες                                                                              Απόντες 

1)Μ. Σουμελίδης, 2)Θ. Θεοδωρίδης, 3)Γ. Μιχαηλίδης, 
4)Β.Σταυροπούλου, 5)Ε. Αρχοντάκη, 6)Π. Παυλίδης, 
7)Τ.Χατζηαθανασίου, 8)Θ. Αγγελίνας, 9)Λ. Πουλασουχίδης, 10)Κ. 
Βοργιαζίδης, 11)Χ. Κούτρας, 12)Χ. Γαϊτάνου, 13)Α.Καγκελίδης, 
14)Μ. Παπαϊωάννου, 15)Θ. Κορωνάς, 16)Γ.Κάκαρης, 17)Β. 
Παπαδόπουλος, 18)Κ. Κουτσαντάς, 19)Β.Λυκοστράτης, 
20)Α.Δέλλας, 21)Α. Νεστορόπουλος, 22)Κ. Κοστογλίδου, 23)Α. 
Βασιάδης, 24)Β. Γιαννουλάκης, 25)Χ. Τσιούντας, 26)Ε. Γουναράς, 
27)Κ. Παναγιωτίδης, 28)Δ.Γκέκα, 29)Α. Παπαδόπουλος, 30)Σ. 
Κουμτσίδης, 31)Ι.Αγγέλογλου. 

Δ. Δάσκαλος, Α. Λαζαρίδης, 
Ν.Τσιαμήτρος, Ν. Μωυσιάδης, 
Ν.Μαυροκεφαλίδης, Λ. 
Τσαβδαρίδης, Α.Γκαμπέσης, Γ. 
Σουμπέκας, Ι.Σοφρόνωφ, Γ. 
Μελιόπουλος 

               Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                 Απών Πρόεδρος 
               & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                          Τ.Σ. Νέων 

Δ. Κουλουριώτης Κ.Καπανίδης 
Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Σ.Ασλάνογλου, Χ. Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Ι. Λιάτσιου, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. 
Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Η. 
Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ν. Αγγέλου, Ι. Καπετανίδης, Π. 
Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 696/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ.Α.Καγκελίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 697/2013 απόφασης προσήλθε ο κ.Α.Καγκελίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 698/2013 απόφασης προσήλθε η κ.Β.Σταυροπούλου. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 700/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, 
Θ.Αγγελίνας. 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 701/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Σ.Κουμτσίδης, Ε.Γουναράς, 
Α.Καγκελίδης. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 704/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Βασιάδης, Μ.Σουμελίδης 
και προσήλθε ο κ.Β.Λυκοστράτης. 

 
 
 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το  5ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη 
του συμβουλίου το από 16-12-2013 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου Χαρίκλειας 
Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδη, που έχει ως εξής: 

Με την αρ. 641/2013 προηγούμενη απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου, εγκρίθηκε η 
προσφυγή σε διαδικασία διαπραγμάτευσης- απευθείας ανάθεσης, μετά από άγονο διαγωνισμό για 
την προμήθεια υγρών καυσίμων για την κάλυψη αναγκών του Δήμου και των Νομικών του 
Προσώπων και ύστερα από την αρ. 528/2013 απόφαση της Ενιαίας Ανεξάρτητης Αρχής 
Δημοσίων Συμβάσεων για χορήγηση σύμφωνης γνώμης. 
Αναλυτικότερα η προμήθεια αφορά στις παρακάτω ομάδες ειδών: 
ΟΜΑΔΑ Α΄ - Καύσιμα κίνησης Δήμου Βέροιας προϋπολογισθείσας δαπάνης 448.033,65€. 
ΟΜΑΔΑ Β΄ - Καύσιμα θέρμανσης Δήμου Βέροιας προϋπολογισθείσας δαπάνης 62.339,48€ . 
ΟΜΑΔΑ Δ΄ - Καύσιμα θέρμανσης σχολικής επιτροπής πρωτοβάθμιας εκπαίδευσης Δήμου 
Βέροιας ενδεικτικά προϋπολογισθείσας δαπάνης 257.070,00€. 
ΟΜΑΔΑ Ε΄ - Καύσιμα θέρμανσης σχολικής επιτροπής δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης Δήμου 
Βέροιας ενδεικτικά προϋπολογισθείσας δαπάνης 231.363,00€. 
ΟΜΑΔΑ ΣΤ΄ - Καύσιμα κίνησης Κοινωφελούς Επιχείρησης Πολλαπλής Ανάπτυξης Δ. Βέροιας 
ενδεικτικά προϋπολογισθείσας δαπάνης 3.988,89€. 
ΟΜΑΔΑ Ζ΄ - Καύσιμα θέρμανσης Κοινωφελούς Επιχείρησης Πολλαπλής Ανάπτυξης Δ. Βέροιας 
ενδεικτικά προϋπολογισθείσας δαπάνης 38.560,50€. 
ΟΜΑΔΑ Η΄ - Καύσιμα θέρμανσης Δημοτικού Βρεφονηπιακού Σταθμού «Θεανώς Ζωγιοπούλου» 
ενδεικτικά προϋπολογισθείσας δαπάνης 6.426,75€. 
ΟΜΑΔΑ Θ΄ - Καύσιμα κίνησης Κέντρου κοινωνικής προστασίας, αλληλεγγύης, αθλητισμού, 
παιδείας & προσχολικής αγωγής ενδεικτικά προϋπολογισθείσας δαπάνης 16.420,13€. 
ΟΜΑΔΑ Ι΄ - Καύσιμα Θέρμανσης Κέντρου κοινωνικής προστασίας, αλληλεγγύης, αθλητισμού, 
παιδείας & προσχολικής αγωγής ενδεικτικά προϋπολογισθείσας δαπάνης 118.252,20€. 

Βάσει της ανωτέρω απόφασης, εκδόθηκε η αρ. πρωτ. 67283/5-12-2013 πρόσκληση για 
υποβολή προσφορών με ΑΔΑ: ΒΛ0ΖΩ9Ο-071 , η οποία αναρτήθηκε στην ιστοσελίδα του Δήμου, 
στον πίνακα ανακοινώσεων του Δήμου και του Επιμελητηρίου Ν. Ημαθίας και καταχωρήθηκε 
στο Κεντρικό Ηλεκτρονικό Μητρώο Δημοσίων Συμβάσεων. 

Προσφορά υπέβαλλε ένας προμηθευτής, η Καραβασιλειάδου Αντ. Μαρία,  η οποία 
προσέφερε έκπτωση 0% ανά ομάδα επί της νόμιμα διαμορφούμενης μέσης λιανικής τιμής 
πώλησης του κάθε είδους καυσίμων, όπως αυτή προσδιορίζεται από το Τμήμα Εμπορίου της 
Περιφερειακής Ενότητας Ν. Ημαθίας. Η ανωτέρω προσφορά αξιολογήθηκε από την αρμόδια 
επιτροπή και σύμφωνα με το από 12/12/2013 πρακτικό της, προτείνει την ανάθεση στον μοναδικό 
προσφέροντα  Καραβασιλειάδου Αντ. Μαρία με ΑΦΜ 046239782- Δ.Ο.Υ. Βέροιας. Σύμφωνα με 
το παραπάνω πρακτικό της, η επιτροπή έκρινε συμφέρουσα την οικονομική προσφορά, 
λαμβάνοντας υπόψη ότι τηρήθηκαν οι κανόνες δημοσιότητας και από το γεγονός ότι υπάρχει 
γενικότερη απροθυμία συμμετοχής προμηθευτών σε διαγωνισμούς, καθώς επίσης και για το λόγο 
ότι παρίσταται άμεση και επείγουσα ανάγκη προμήθειας των συγκεκριμένων ειδών για τη 
λειτουργία των υπηρεσιών του Δήμου και των Νομικών του Προσώπων (Θέρμανση των 
υπηρεσιών και κίνηση των υπηρεσιακών οχημάτων). 

Το Δημοτικό Συμβούλιο λαμβάνοντας υπόψη: 
1. Την αριθ. 528/2013 σύμφωνη γνώμη της Ενιαίας Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Συμβάσεων. 
2. Την αρ. 641/2013 προηγούμενη απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου, με την οποία εγκρίθηκε 

η προσφυγή σε διαδικασία διαπραγμάτευσης- απευθείας ανάθεσης. 
3. Τις διατάξεις της υπουργικής απόφασης 11389/1993 (ΕΚΠΟΤΑ), καθώς και αυτές του Ν. 

2286/95. 
4. Τις διατάξεις του άρθρου 25 του π.δ. 60/2007. 
5. Το από 12/12/2013 πρακτικό της αρμόδιας επιτροπής αξιολόγησης. 

Καλείται να αποφασίσει: 
1. Την έγκριση του από 12/12/2013 πρακτικού της αρμόδιας επιτροπής αξιολόγησης. 
2. Την ανάθεση της προμήθειας υγρών καυσίμων για τις ανάγκες του Δήμου και των Νομικών 

του Προσώπων, ενδεικτικού προϋπολογισμού 961.345,20€  (μη συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ 
23%) στην Καραβασιλειάδου Αντ. Μαρία με ΑΦΜ 046239782- Δ.Ο.Υ. Βέροιας, Δ/νση: 



Πιερίων 84, Βέροια Τ.Κ. 59100, η οποία προσέφερε έκπτωση 0% ανά ομάδα επί της νόμιμα 
διαμορφούμενης μέσης λιανικής τιμής πώλησης του κάθε είδους καυσίμων, αυτή 
προσδιορίζεται από το Τμήμα Εμπορίου της Περιφερειακής Ενότητας Ν. Ημαθίας. 
Η ανάθεση αναλυτικά αφορά τα παρακάτω είδη: 
Α. Για το  Δήμο Βέροιας (ΟΜΑΔΑ Α΄και Β΄): 
Πετρέλαιο κίνησης 285.500 λίτρα ποσού 317.761,50 € 
Βενζίνη αμόλυβδη 25.302 λίτρα ποσού 35.675,82€ 
Βενζίνη αμόλυβδη super λίτρα 2.490 ποσού 3.814,68 € 
Βενζίνη super λίτρα 4.700 ποσού 7.003,00 € 
Πετρέλαιο θέρμανσης λίτρα 48.500 ποσού 50.682,50 € 
Σύνολο: 414.937,50 € 
ΦΠΑ 23% : 95.435,63€ 
ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ : 510.373,13€  
Β. Για  τη Σχολική Επιτροπή Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης Δ. Βέροιας (ΟΜΑΔΑ Δ΄): 
Πετρέλαιο θέρμανσης λίτρα 200.000 ποσού 209.000,00€ 
ΦΠΑ 23% : 48.070,00€ 
ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ: 257.070,00€ 
Γ. Για  τη Σχολική Επιτροπή Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης Δ. Βέροιας (ΟΜΑΔΑ Ε΄): 
Πετρέλαιο θέρμανσης λίτρα 180.000 ποσού 188.100,00€ 
ΦΠΑ 23% : 43.263,00€ 
ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ: 231.363,00€ 
Δ. Για την Κοινωφελή Επιχείρηση Πολλαπλής Ανάπτυξης Δ. Βέροιας (ΟΜΑΔΑ ΣΤ΄ και Ζ΄): 
Βενζίνη αμόλυβδη λίτρα 2.300 ποσού 3.243,00€ 
Πετρέλαιο θέρμανσης λίτρα 30.000 ποσού 31.350,00€ 
Σύνολο:  34.593,00€ 
ΦΠΑ 23% : 7.956,39€ 
ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ : 42.549,39€  
Ε. Για το Δημοτικό Βρεφονηπιακό Σταθμό «Θεανώς Ζωγιοπούλου» (ΟΜΑΔΑ Η΄): 
Πετρέλαιο θέρμανσης λίτρα 5.000 ποσού 5.225,00€ 
ΦΠΑ 23% : 1.201,75€ 
ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ: 6.426,75€ 
ΣΤ. Για το Κέντρο κοινωνικής προστασίας, αλληλεγγύης, αθλητισμού, παιδείας & 
προσχολικής αγωγής Δ. Βέροιας (ΟΜΑΔΑ Θ΄ και Ι΄): 
Πετρέλαιο κίνησης λίτρα 4.900 ποσού 5.453,70€ 
Βενζίνη αμόλυβδη λίτρα 5.600 ποσού 7.896,00€ 
Πετρέλαιο θέρμανσης λίτρα 92.000 ποσού 96.140,00€ 
Σύνολο:  109.489,70€ 
ΦΠΑ 23% : 25.182,63€ 
ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ : 134.672,33€  

3. Τον προμηθευτή δεσμεύουν όλοι οι όροι της αρ. 39822/2013 διακήρυξης. 
Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

 Δαούλας: Έγινε απευθείας ανάθεσης μετά από άγονο διαγωνισμό της προμήθειας υγρών 
καυσίμων  για την κάλυψη αναγκών του δήμου και των νομικών του προσώπων.  

Όπως προείπα, μετά από δύο διαδικασίες το Δ.Σ. με την 641 απόφασή του, ενέκρινε την 
προσφυγή στη διαδικασία της διαπραγμάτευσης για να μπορέσουμε να προμηθευτούμε καύσιμα. 
Η υπηρεσία μετά από αυτήν την απόφαση κίνησε τη διαδικασία ως όφειλε, ανάρτησε στις 
ανακοινώσεις του δήμου, στην ιστοσελίδα και στο Εμπορικό Επιμελητήριο την ανακοίνωση, για 
να λάβουν γνώση οι ενδιαφερόμενοι κι από εκεί και πέρα κατατέθηκαν προσφορές. Συγκεκριμένα 
κατατέθηκε από έναν ενδιαφερόμενο η προσφορά, ελέγθηκε από την επιτροπή και έρχεται σήμερα 
στο Δ.Σ. για έγκριση. 
 Κοστογλίδου: Καταρχήν θα ήθελα να ρωτήσω κ. Δαούλα αν είστε εσείς ο υπεύθυνος που 
θα μου απαντήσει. Όταν λέμε απευθείας ανάθεση με διαπραγμάτευση, εγώ έτσι όπως το 
αντιλαμβάνομαι και θεωρώ, είναι ότι καλούνται κάποια άτομα, κάποιοι προμηθευτές ή 



επιχειρηματίες τέλος πάντων για να διαπραγματευτεί η επιτροπή, ή αυτός που έχει αναλάβει, την 
τιμή των καυσίμων.  

Δεύτερο ερώτημα, ποια είναι τα αποτελέσματα της διαπραγμάτευσης; Θα σας τις κάνω 
έτσι τις ερωτήσεις επιγραμματικά.  

Ποιοί κλήθηκαν για να διαπραγματευτούν; Ποιός είναι ο λόγος που δε δόθηκαν στις 
εφημερίδες, ενώ για άλλους διαγωνισμούς μικρότερων ποσών δίνονται σε όλες τις εφημερίδες και 
ανακοινώνονται, ενώ σ’ αυτό που είναι σημαντικό το ποσό, ένα εκατομμύριο και πάνω, δε 
δόθηκαν σε εφημερίδες; Γιατί δεν κλήθηκαν οι προμηθευτές με τους οποίους υπήρχαν ήδη 
συνεργασίες και τα αποτελέσματα είναι αποδεδειγμένα, λόγω και της καλής συνεργασίας και της 
εντιμότητας των συγκεκριμένων προμηθευτών οι μειώσεις στη θέρμανση είναι πάρα πολύ 
μεγάλες και το γνωρίζετε. Αναφέρομαι στις σχολικές επιτροπές.  

Η άλλη ερώτηση είναι γιατί δεν ενημερώθηκαν και οι πρόεδροι των σχολικών επιτροπών; 
 Δαούλας: Διαπραγμάτευση σημαίνει ότι καλούνται οι ενδιαφερόμενοι να προσκομίσουν 
τις προσφορές, δηλαδή δεν ακολουθείται η διαδικασία του διαγωνισμού, καταθέτουν τις 
προσφορές και ανάλογα αναδεικνύεται ο μειοδότης. Πέρα από αυτό, με την 641/2013 απόφαση 
του Δ.Σ., όλο το Δ.Σ. έγινε κοινωνός της διαδικασίας και των προβλημάτων που αντιμετωπίζει η 
υπηρεσία εδώ και πάρα πολύ καιρό, γιατί υπάρχει αδυναμία των προμηθευτών να καταθέσουν τα 
δικαιολογητικά και τις εγγυητικές, γιατί είναι μεγάλο το ποσό και γι’ αυτό το λόγο δε 
συμμετείχαν. Φτάσαμε στη λύση της διαπραγμάτευσης ακριβώς γιατί δεν είχαμε αποτέλεσμα.  

Από εκεί και πέρα, η υπηρεσία εφαρμόζοντας τις νομοθετικές διατάξεις, έκανε τις 
αναρτήσεις που έπρεπε, γιατί αυτά έχουν κι ένα κόστος στην υπηρεσία. Ήδη πληρώσαμε δυο 
φορές εφημερίδες και δεν προβλέπεται και από κάποια διάταξη να ξαναγίνει πάλι η δημοσίευση 
στις εφημερίδες, προβλέπεται στην ιστοσελίδα, στις ανακοινώσεις, ενημερώθηκε το Επιμελητήριο 
κι από εκεί και πέρα, επειδή είναι πολλοί οι προμηθευτές, δεν μπορούσε η υπηρεσία επιλεκτικά να 
ειδοποιήσει κάποιους να φέρουν προσφορά. Στο κάλεσμα αυτό, στην ανάρτηση μάλλον και στη 
δημοσιότητα που δώσαμε, ανταποκρίθηκε ένας προμηθευτής, δεν ανταποκρίθηκε κάποιος άλλος. 
Από εκεί και πέρα εάν κάποιοι από τους συμβούλους ή τους προέδρους που έλαβαν γνώση της 
διαδικασίας, ενημέρωναν κάποιους προμηθευτές που ήδη αυτή τη στιγμή συνεργάζονται με το 
δήμο, η υπηρεσία ήταν ανοιχτή και δεν είχε κανένα θέμα. Δυστυχώς όμως δεν παρουσιάστηκε 
κανένας και παρουσιάστηκε μόνο ένας και επί αυτού αποφάνθηκε η επιτροπή. 
 Βοργιαζίδης: Προφανώς επειδή βλέπω ότι συμμετέχουν αρκετοί συνάδελφοι τόσο στην 
Α΄/βαθμια όσο και στη Β΄/βαθμια Σχολική Επιτροπή, γνωρίζουν κάποια πράγματα τα οποία εμείς 
εδώ πέρα δεν γνωρίζουμε. Ποιά είναι η τιμή με την οποία έχει συναφθεί σύμβαση; Και αν 
κ.Δαούλα, τώρα εδώ πέρα μια απλή βέβαια τέτοια διαίρεση περίπου το βγάζει, αλλά ποιά ακριβώς 
είναι η τιμή; Αυτή που έχετε εδώ πέρα εσείς; 
 Δαούλας: Είναι η μέση τιμή που διαμορφώνεται.. 
 Πρόεδρος: Κε Βοργιαζίδη, επειδή θα ήταν παρεμφερής κι η δική μου ερώτηση, το 
ενδιαφέρον είναι να δούμε ποια είναι η δυνατότητα χαμηλότερης τιμής, με ποιό τρόπο 
εξασφαλίζουμε χαμηλότερη τιμή, μέχρι τώρα ποιές τιμές έχουμε. Τσιλογιάννης: Η διαμόρφωση 
των τιμών γίνεται αφού το τμήμα Εμπορίου στην Ημαθία ανά εβδομάδα, σε άλλα τμήματα 
Εμπορίου ή διευθύνσεις αυτό γίνεται σχεδόν κάθε μέρα ή κάποιες μέρες της εβδομάδας, 
διαμορφώνεται η μέση τιμή. Παίρνουν δηλαδή τη μεγαλύτερη και τη μικρότερη στην Ημαθία και 
βγάζουν το μέσο όρο. Αυτή λέγεται μέση τιμή. Με αυτή τη μέση τιμή οφείλουν να τιμολογούν οι 
ελεύθεροι επαγγελματίες προς τους πελάτες τους.  

Εάν ήθελε συναφθεί μια διαφορετική συμφωνία από οποιονδήποτε με οιονδήποτε 
προμηθευτή, αυτό είναι ένα άλλο θέμα. Θα μπορούσε δηλαδή για παράδειγμα στο δήμο ο 
προμηθευτής α είτε αφορά τις Σχολικές Επιτροπές, είτε την ΚΑΠΑ, είτε την ΚΕΠΑ, να 
προσφέρει πέρα από τη μέση τιμή και έκπτωση 0,2% για παράδειγμα ή 0,2‰, αυτό είναι 
δυνητικό, πάντως το ελάχιστο είναι η μέση τιμή που διαμορφώνεται κάθε φορά και αν σύμβαση 
υπογράψουν ακόμη σήμερα, τον επόμενο μήνα πάρουμε πετρέλαιο για παράδειγμα κίνησης ή 
θέρμανσης, η τιμή θα είναι διαμορφωμένη από το τμήμα εμπορίου και με βάση αυτή τη μέση τιμή 
οφείλει να τιμολογήσει, αν αυτή είναι η ερώτηση σας.  

Αν η ερώτησή σας έχει να κάνει με το αν οι τιμές αυτές τηρούνται ή όχι, θα μου 
επιτρέψετε αν θέλατε να κάνετε μετά ερώτηση, να απαντήσω στον κ.Βοργιαζίδη. Να σας 



απαντήσω και σ’ αυτό αν θέλετε τώρα ή μετά. Εγώ από τα στοιχεία που έχω στα χέρια μου για 
την τάξη, 22/11/2013 προς τη Σχολική Επιτροπή, χρέωση πετρελαίου θέρμανσης 1,020€/lt. 28/11 
αν δεν είναι 20 γιατί δεν είναι καθαρό, 1,028€/lt μάλλον είναι 28/11, δεν ξέρω ποια ήταν η μέση 
τιμή εκείνη την ημέρα. Προς το δήμο, πετρέλαιο θέρμανσης 20/11/2013 1,016€/lt. Άλλο δελτίο 
αποστολής 20/11 προς το δήμο 1,016€/lt, ένα άλλο επίσης 1,016€/lt. 
 Παυλίδης: Προέκυψαν κι άλλες ερωτήσεις μετά από αυτά που ακούστηκαν, δηλαδή από 
ό,τι ειπώθηκε, υπάρχει μέση τιμή από το τμήμα Εμπορίου και έτσι πληρώνεται ένα ένταλμα από 
την επίτροπο.  

Μπορεί δηλαδή να έχει άλλη τιμή η Σχολική Επιτροπή,  άλλη το Νομικό πρόσωπο και 
άλλη ο δήμος;  

Δεύτερον, είχε κάνει έκπτωση ο ανάδοχος στο δήμο την προηγούμενη φορά; Τρίτον, αφού 
πληρώνονται όλοι με τη μέση τιμή του τμήματος Εμπορίου, γιατί δεν το μοιράζουμε σε όλους για 
να ζήσουν όλοι; Έχει πρόεδρο ο σύλλογος των πρατηριούχων και να τα μοιράσει σε όλους, εγώ δε 
λέω να πάρω τον ίδιο, εντάξει; ας τα μοιράσουν μεταξύ τους, να ζήσουν όλοι, γιατί δεν 
μπορούσαμε να τους ενημερώσουμε όλους συν τον πρόεδρο αν ενημερώθηκε, αν έγινε αυτή η 
κίνηση.  
 Τσιλογιάννης: Οι υπηρεσίες δεν είναι αυτές που θα μοιράσουν τα καύσιμα, οι υπηρεσίες 
κάνουν αυτό που οφείλουν σύμφωνα με τον νόμο. Όταν ο πρώτος διαγωνισμός ήταν άγονος, 
έφεραν ελλιπή δικαιολογητικά, δε θυμάμαι αν ήταν ένας ή περισσότεροι. Τη δεύτερη φορά δεν 
εμφανίστηκε κανένας. Μη εκδηλώνοντας ενδιαφέρον και όπως είχα πει στο προηγούμενο Δ.Σ., 
επειδή το ύψος της εγγυητικής στον προϋπολογισμό ενός εκατομμυρίου και χιλιάδων, ήταν η 
εγγυητική περίπου στις εκατό χιλιάδες, δεν είχε τη δυνατότητα να έρθει κανείς. Στο προηγούμενο 
Δ.Σ. σας είχα πει ότι θα μπορούσατε οποιονδήποτε επαγγελματία γνωστό ή φίλο να τον 
ενημερώσετε ότι θα μπορούσε να συμμετέχει για μία από τις δέκα ομάδες και μόνο και όχι για το 
σύνολο των δέκα ομάδων. Αυτό σημαίνει ότι κάποιος θα μπορούσε για παράδειγμα να έρθει στην 
ομάδα β που είχε αξία διακοσίων χιλιάδων, δεν ήταν κατ’ ανάγκη να επιλέξουμε εμείς, θα 
μπορούσε να έρθει ο ίδιος, η υπηρεσία είναι εδώ και ο κ.Δαούλας και η προϊσταμένη του 
γραφείου προμηθειών η κα Γκαραβέλη, δε θα μπορούσε να πάρει τους 50 ή τους 30 ή τους 60 
γιατί στο Δήμο Βέροιας δραστηριοποιούνται και στα Πιέρια και στο Μακροχώρι και στη 
Νικομήδεια επαγγελματίες. Και να πάρει ποιούς από αυτούς επιλεκτικά;  
 Παυλίδης: Αυτούς που έχουν βυτίο, τον πρόεδρο. 
 Τσιλογιάννης: Μου επιτρέπετε; Δεν είναι ευθύνη και ούτε δικαιοδοσία της υπηρεσίας να 
πάρει κανένα πρόεδρο. Η διαδικασία από τον ΕΚΠΟΤΑ και από τη νομοθεσία είναι 
συγκεκριμένη. Γίνεται η σχετική δημοσιοποίηση και οι ενδιαφερόμενοι καταθέτουν τα 
δικαιολογητικά, τα οποία η επιτροπή αξιολόγησης ή διενέργειας του διαγωνισμού κάνει τη 
διαδικασία στο σύνολό της, δεν είναι ούτε δικαιοδοσία ούτε υποχρέωση της υπηρεσίας να 
ειδοποιήσει ενδεχόμενα κάποιους και για πράγμα το οποίο μπορεί να κατηγορηθεί ότι ειδοποίησες 
τον α ή τον β και όχι τον γ ή τον δ. Σε μια τέτοια περίπτωση θα έπρεπε να είχαν ειδοποιηθεί το 
σύνολο των επαγγελματιών βενζινοπωλών.  

Είχα πει λοιπόν ότι θα μπορούσατε να ειδοποιήσετε κάποιον αν θέλετε και είναι γραμμένο 
και στην απόφαση του ΔΣ σε ερωτήσεις που μου έγιναν. Στη σελίδα 3 της απόφασης γράφεται 
ξεκάθαρα ότι πιθανό να είναι ευκολότερο για κάποιους επαγγελματίες αν μπορέσουν να 
συμμετέχουν μόνο για ένα μέρος της προμήθειας και για κάποιες μόνο ομάδες, εδώ είναι ο 
κ.Σουμελίδης ο οποίος λίγο πριν ευθαρσώς δήλωσε,  ότι ναι ειπώθηκε. Αν έχετε πρόβλημα 
κ.Σουμελίδη ζητώ συγγνώμη ότι μου το είπατε. 
 Αρχοντάκη: Νομίζω σε μικρή πόλη ζούμε, στο Δήμο Βέροιας, ούτε στο Δήμο Παρισιού 
είμαστε ούτε στο Δήμο Νέας Υόρκης. Το θέμα νομίζω ότι είναι κυρίως ηθικό και οφείλαμε να 
καλέσουμε όλους τους προμηθευτές με όποιο τρόπο μπορούσαμε, σε διαπραγμάτευση 
βρισκόμασταν. Δεν αναφέρεται πουθενά οι κρατήσεις υπέρ μετοχικού ταμείου και 1,20 στο 
εισηγητικό σημείωμα. 
 Πρόεδρος: Κα Αρχοντάκη, ερωτήσεις, δεν είμαστε στη φάση των τοποθετήσεων. 
 Αρχοντάκη: Λέω, δεν αναφέρονται πουθενά. Δεν ενημερώθηκαν οι πρόεδροι των νομικών 
προσώπων προκειμένου να συμμετέχουν στις διαπραγματεύσεις. 
 Πρόεδρος: Δεν είναι ερώτηση αυτή, μας γνωστοποιείτε ότι δεν ειδοποιήθηκαν.  



 Αρχοντάκη: Γιατί λέω, γιατί; Γιατί δεν έγινε ανακοίνωση στα μέσα μαζικής επικοινωνίας; 
Επειδή πρόκειται για τεράστιο ποσό. Θα μπορούσε ένας προμηθευτής να ανταπεξέλθει σε τόσο 
μεγάλο όγκο και να μη μας βάλει σε περιπέτειες ειδικά στα σχολεία, ενώ είναι ο χειμώνας 
μπροστά μας; Θεωρώ ότι το 0% δεν είναι οικονομική προσφορά.  
 Τσιλογιάννης: Αρχίζοντας ανάποδα, απαντώντας στην τελευταία ερώτηση της 
κ.Αρχοντάκη θα πω ότι η σύμβαση που έχει υπογράψει η ίδια Σχολική Επιτροπή 8/11 και 1/11 
αντίστοιχα οι δυο Σχολικές Επιτροπές, διαβάζω τη μία από τις δύο γιατί δε φαίνεται καθαρά, δεν 
έχει καμιά έκπτωση στην προμήθεια των καυσίμων και είναι 0%, αυτό για την τάξη.  

Δεύτερον, η υπηρεσία είναι εδώ, ο κ.Δαούλας και η προϊσταμένη να απαντήσει γιατί δεν 
ενημερώθηκε και ποιοι δεν ενημερώθηκαν.  

Σε ό,τι αφορά τα Μ.Μ.Ε., επίσης ο κ.Δαούλας αναφέρθηκε οι δυο προηγούμενοι 
διαγωνισμοί που προηγήθηκαν και το μεγάλο κόστος δημοσιοποίησης, δημοσίευσης που 
οφείλαμε να πληρώσουμε και η υπηρεσία σύμφωνα και με τον ΕΚΠΟΤΑ, η προϊσταμένη η κα 
Γκαραβέλη έκανε αυτό που όφειλε.  

Εγώ δε θα κάνω το δικηγόρο του διαβόλου, για το αν μπορεί ο προμηθευτής που είναι ο 
μόνος που εμφανίστηκε να προμηθεύσει καύσιμα το δήμο, θα πω μόνο ιστορικά, λίγο πριν, 
ρωτώντας το διευθυντή, ότι όλα ή κάποια από τα προηγούμενα χρόνια ή τα περισσότερα, πριν 
γίνουν τα νομικά πρόσωπα του δήμου που υπήρχαν τα σχολεία και όλες αυτές οι δομές, 
προμηθευτής ήταν ο κ.Καραβασιλειάδης ο οποίος απ’ ό,τι είπε ο κ.Δαούλας κι είναι εδώ, 
εκτελούσε την υποχρέωσή του. Άρα θα έλεγα γιατί να μην μπορεί.  
 Δαούλας: Το αν ειδοποιήθηκαν ή όχι οι Σχολικές Επιτροπές ήδη γνώριζαν τις διαδικασίες. 
Λήφθηκε μια απόφαση, από εκεί και πέρα τη διαδικασία την κάνει η υπηρεσία του δήμου, οι  
Σχολικές Επιτροπές για ποιο λόγο να ειδοποιηθούν; Θεωρήσαμε ότι δεν υπήρχε λόγος να 
ειδοποιηθούν. Η διαδικασία έγινε από το τμήμα προμηθειών του δήμου της κεντρικής υπηρεσίας 
κι από εκεί και πέρα δόθηκε στη δημοσιότητα, αναρτήθηκε η απόφαση και εδώ έπρεπε να έρθουν 
όλα τα δικαιολογητικά, να καταλήξουν σ’ εμάς. 
 Πρόεδρος: Παρακαλώ κύριοι, θα δοθεί η ευκαιρία να πάρετε το λόγο να μας ενημερώσετε 
κι εμάς για τις απόψεις σας. Παρακαλώ, ακούτε λίγο την απάντηση που δίνει, όποια και να είναι.  
 Βοργιαζίδης: Για να γίνει επακριβώς αντιληπτό, αν κατάλαβα καλά, τόσο η σύμβαση που 
έκαναν οι δυο επιτροπές όσο και αυτό το θέμα που έχουμε σήμερα έχουν και τα δύο 0% έκπτωση, 
είναι έτσι ή όχι; Άρα θα πληρώνουμε τα ίδια λεφτά είτε έτσι είτε αλλιώς. Είναι έτσι; 
 Τσιλογιάννης: Ναι.  
 Β.Παπαδόπουλος: Εάν πρόεκυψε από τις απαντήσεις και από την ερώτηση της κας 
Αρχοντάκη. Εάν έχει υπολογιστεί και αν έχει προβλεφτεί μέσα στη διακήρυξη, αν έχουν 
προβλεφτεί οι κρατήσεις υπέρ του μετοχικού ταμείου οι οποίες είναι 1,5% αν δεν κάνω λάθος, 
εάν έχει ενημερωθεί σχετικά ο προμηθευτής για αυτές, διότι είναι αρκετά μεγάλες και οι σχολικές 
επιτροπές ενώ, αυτό σαν τοποθέτηση πάει, ενώ ήταν παλιά με έκπτωση, όταν αντιλήφθηκαν όλες 
αυτές τις κρατήσεις, σταμάτησε να υπάρχει έκπτωση κι επίσης η απάντηση ότι ο δήμος παλιά 
καλυπτόταν με όλες τις ανάγκες του και λοιπά, αναφερόταν ο κ.Δαούλας σε ένα δήμο μια σταλιά, 
ειδικά γεωγραφικά και από χιλιόμετρα. 
 Πρόεδρος: κ.Δαούλα και κα Αρχοντάκη, όταν δίνετε μια απάντηση θέλουμε να την 
ακούμε κι εμείς, γι’ αυτό καλό είναι να παίρνετε το λόγο, να ανοίγετε το μικρόφωνο, να την 
ακούμε κι εμείς, γιατί τουλάχιστον θέλουμε να διαμορφώσουμε πλήρη άποψη και σωστή. 
 Δαούλας: Οι κρατήσεις είναι αυτές που προβλέπονται από τη νομοθεσία. Λέει νόμιμες 
κρατήσεις, από εκεί και πέρα δεν υπάρχει κανένας λόγος, αυτή τη στιγμή τι να πούμε; Να πούμε 
αν θα γίνουν οι κρατήσεις ή όχι; Και βέβαια θα γίνουν οι κρατήσεις.  

Από εκεί και πέρα για το θέμα που έβαλε ο κ.Παπαδόπουλος εδώ είναι το Δ.Σ., δεν 
μπορούμε να προδικάσουμε αν ο συγκεκριμένος προμηθευτής θα καλύψει όλες τις ανάγκες, για 
να έκανε την προσφορά και γιατί να μην τις καλύψει; Αυτή τη στιγμή δεν μπορούμε να πούμε ότι 
δε θα τις καλύψει.  
 Γιαννουλάκης: Όντως, η διαδικασία που ανέφερε ο κ.Τσιλογιάννης η μέση τιμή η 
εβδομαδιαία από τα πρατήρια του νομού μας, με αυτή είναι υποχρεωμένος να τιμολογήσει ο 
προμηθευτής. Δεν ξέρω όμως γιατί εδώ προκύπτουν τιμές με 1,16€ την ίδια εβδομάδα ο δήμος, με 
1,28€ την ίδια εβδομάδα κάποιο νομικό πρόσωπο. 



 Πρόεδρος: Είναι διαφορά οκτώ ημερών αν προσέξατε τις ημερομηνίες κ.Γιαννουλάκη. 
Μία είναι στις 20 και η άλλη στις 28. 
 Γιαννουλάκης: Θα λυθεί η απορία. Η δεύτερη ερώτησή μου είναι, πάνε αυτά τα εντάλματα 
στο ελεγκτικό συνέδριο για να πληρωθούν της θέρμανσης; Και τα ελέγχει το ελεγκτικό συνέδριο. 
Με εκπλήσσει γιατί αν πάνε στο ελεγκτικό συνέδριο για έλεγχο, δεν είναι δυνατόν το ελεγκτικό 
συνέδριο να περάσει πέρα από τη μέση λιανική τιμή της εβδομάδας εκείνης.  
 Δαούλας: Του δήμου και των νομικών προσώπων τα εντάλματα πάνε στο ελεγκτικό, των 
σχολικών επιτροπών απαλλάσσονται. Δεν είναι υποχρεωμένες οι σχολικές επιτροπές, από εκεί και 
πέρα αυτό δεν μπορώ να το ξέρω. Ο Δήμος Βέροιας απ’ ό,τι γνωρίζω τις τιμές του Δήμου 
Βέροιας, είναι οι τιμές που παίρνουμε από το τμήμα Εμπορίου και τα εντάλματα τα αντίστοιχα 
ελέγχονται από την επίτροπο, για τις σχολικές επιτροπές δεν γνωρίζω. 
 Πουλασουχίδης: Ήθελα να ρωτήσω τον κ.Δαούλα. Η διάθεση του πετρελαίου στα σχολεία 
έχει ξεκινήσει εδώ και ενάμιση-δυο μήνες. Η υπηρεσία τώρα πήρε απόφαση, δηλαδή αν αφήναμε 
τα σχολεία χωρίς πετρέλαιο, τώρα στη Βέροια θα γινόταν πόλεμος.  

Εμείς πήραμε μια απόφαση γι’ αυτό το λόγο, η υπηρεσία τώρα πήρε απόφαση, εμείς δεν 
μπορούσαμε να αφήσουμε τα σχολεία έτσι. Ρωτάω τί έκανε η υπηρεσία, αυτό ρώτησα, τί έκανε η 
υπηρεσία για τα σχολεία μέχρι τώρα; 
 Δαούλας: κ.Πουλασουχίδη η υπηρεσία έκανε τη διαδικασία η οποία είναι χρονοβόρα, από 
εκεί και πέρα καλώς οι σχολικές επιτροπές πήρανε απόφαση για παράταση της όποιας σύμβασης 
είχαν. Το θέμα είναι ότι όλες αυτές οι διαδικασίες όπως και ο δήμος με πρόχειρο ή με ανοιχτό 
διαγωνισμό προμηθεύτηκε καύσιμα και αυτό ήταν και το προηγούμενο θέμα, αλλά όλα αυτά 
μέχρι την ημέρα που θα ολοκληρωθεί η διαδικασία του διεθνή διαγωνισμού. Αυτό είναι το θέμα 
μας, δεν απαγορεύει κανένας τις σχολικές επιτροπές να πάρουν καύσιμα, απλά η απόφαση αυτή 
του Δ.Σ. για την απευθείας ανάθεση, θα πάει η σύμβαση για προσυμβατικό έλεγχο στο κλιμάκιο 
και μέχρι να ολοκληρωθεί η διαδικασία όλα τα νομικά πρόσωπα και οι σχολικές επιτροπές μαζί, 
θα μπορούν να προμηθεύονται καύσιμα από τον προμηθευτή που έχουν αυτή τη στιγμή.  

Εκτιμάται ότι θα πιάσουμε γύρω στο Φεβρουάριο μέχρι να ολοκληρωθεί η διαδικασία. Το 
θέμα μας είναι από εκεί και πέρα πρέπει να συμμορφωθούμε με αυτή την απόφαση.  

Μια διευκρίνηση Πρόεδρε. δεν είπα το Δ.Σ. Οι υπηρεσίες όταν θα ολοκληρωθεί η 
διαδικασία, η διαδικασία της ανάδειξης του προμηθευτή, θα συμμορφωθούμε με αυτή την 
απόφαση, αυτό είπα, δεν είπα το Δ.Σ., εσείς εδώ είστε, θα πάρετε απόφαση, μπορεί να μην 
εγκρίνετε. Η υπηρεσία πάλι θα πράξει αντίστοιχα. 
 Σουμελίδης: Λίγο να βοηθήσω Πρόεδρε. Η μέση τιμή του εμπορίου βγαίνει κάθε Πέμπτη, 
δηλαδή δεν μπορεί να ισχύει αυτό που λέτε εκεί τώρα το ένα τιμολόγιο του δήμου 1,16€ και το 
τιμολόγιο της δευτεροβάθμιας 1,28€. Έχει αλλάξει η εβδομάδα, κάθε Πέμπτη βγαίνει η μέση τιμή, 
είναι σίγουρο αυτό, δεν μπορεί ένας προμηθευτής να βάζει 1,16 και ο άλλος 1,28, δεν υπάρχει 
τέτοια περίπτωση. 
 Πρόεδρος: Μόνο στην περίπτωση που έχετε ημερομηνίες ίδιες κύριε είναι συγκρίσιμα και 
είναι σαφές αυτό που λέει ο κ.Σουμελίδης. Όχι, δεν διευκρινίστηκαν, πρέπει να τα διευκρινίσουμε 
Δήμαρχε. 
 Δήμαρχος: Συγγνώμη Πρόεδρε, ειπώθηκε ότι υπήρχε διαφορά ημερών. 
 Πρόεδρος: Άρα δεν είναι συγκρίσιμα αυτά που αναφέρει. 
 Βοργιαζίδης: Μια ακόμα τελευταία ερώτηση {ρόεδρε. Η ουσία του θέματος ποιά είναι; 
Και ρωτώ, αν πρέπει να αφαιρεθούν οι δαπάνες των δυο επιτροπών, πρέπει να πάμε ξανά σε 
διαγωνισμό; Δηλαδή αυτό είναι το θέμα μας σήμερα; Αν αφαιρεθούν αυτές οι δυο δαπάνες; 
πρέπει να πάμε σε καινούργιο διαγωνισμό με καινούργιους όρους;  
 Τσιλογιάννης: Η εκτίμησή μου είναι πως ναι και αυτό γιατί, η ενιαία αρχή δημόσιων 
συμβάσεων ενέκρινε την απευθείας διαπραγμάτευση μετά τη διακήρυξη, που δεν τροποποίησε 
κατ’ ελάχιστο την οποιαδήποτε παράγραφο. Αυτό σημαίνει ότι η απευθείας ανάθεση έγινε με τους 
ίδιους όρους της διακήρυξης που προϋπήρχαν κι αυτή τη στιγμή ένα τέτοιο ενδεχόμενο, από τη 
στιγμή που αναδείχτηκε ο μειοδότης, ο μοναδικός προμηθευτής που ήρθε, εγείρονται διάφορα 
ζητήματα αν θα μπορεί για την νομιμότητα ή όχι από όποιας απόφασής σας. Είναι ζητήματα τα 
οποία πραγματικά και με τον νομικό το μεσημέρι που κάναμε μια συνάντηση για να δούμε αν κι 
εφόσον μπορεί να γίνει αυτό, διότι στο μεταξύ ο κ.Σουμελίδης είχε προσκομίσει στην υπηρεσία 



δυο αποφάσεις των σχολικών επιτροπών όπου ομόφωνα αποφάσισαν να εισηγηθούν να 
εξαιρεθούν οι σχολικές επιτροπές από την απευθείας ανάθεση μετά από άγονο διαγωνισμό 
προμήθειας πετρελαίου θέρμανσης για την κάλυψη αναγκών μας διότι έχουμε ήδη αναθέσει σε 
προμηθευτές τον εφοδιασμό για το σχολικό έτος 2013-2014.  

Εκτιμώ ότι αν αυτό γίνει, μπορεί να εγείρει δικαιώματα και στο μειοδότη που έχει 
προσέλθει και έδωσε προσφορά, με ότι αυτό σημαίνει στη συνέχεια που θα πρέπει να αποφασίσει 
είτε η επιτροπή του άρθρου 152, είτε η αποκεντρωμένη για τη νομιμότητα της απόφασής σας ή 
ενδεχόμενα να σημαίνει τροποποίηση της σύμβασης, άρα δε θα μπορούμε να τη στείλουμε στο 
κλιμάκιο, εγώ αδυνατώ να απαντήσω αν είναι νόμιμο ή όχι, σε αυτό δε θα απαντήσω εγώ. 
 Πρόεδρος: Τις αποφάσεις των σχολικών επιτροπών τις έχετε στα χέρια σας. 
 Παυλίδης: Δηλαδή αν το Δ.Σ. στείλει πίσω τα πρακτικά της επιτροπής για α ή β λόγο, η 
επιτροπή δεν μπορεί να ξανασυνεδριάσει, να κάνει ανάθεση; Έρχεται ένα πρακτικό το οποίο 
αποφασίζουμε ότι πρέπει να γυρίσει πίσω στην επιτροπή και η επιτροπή πρέπει να 
ξανασυνεδριάσει, αυτό λέμε. 
 Τσιλογιάννης: Είναι η κα Γκαραβέλη, να μην την υποκαταστήσω, σαν υπηρεσία να σας 
απαντήσει. 
 Πρόεδρος: Είναι παρόντες όλοι οι υπηρεσιακοί παράγοντες έτσι ώστε να ξεκαθαρίσει το 
θέμα, τουλάχιστον να ενημερωθούμε κι εμείς που δεν το κατέχουμε καλά.  
 Γκαραβέλη: Η απευθείας ανάθεση γίνεται με βάση τους όρους της διακήρυξης, δεν 
επιτρέπεται να τροποποιηθεί κανένας όρος της διακήρυξης στη διαδικασία αυτή, ούτε ως προς τις 
ποσότητες, ούτε ως προς τους όρους, είτε ως προς τα δικαιολογητικά, γίνονται όλα με τους όρους 
της διακήρυξης, σε περίπτωση που υπάρξει τροποποίηση δε θα περάσουμε τον προσυμβατικό 
έλεγχο που σημαίνει ότι δε θα έχει καύσιμα κανένας.   
 Παυλίδης: Συγγνώμη, επιτρέψτε μου λίγο, επειδή έχουμε κάνει δημοπρασίες όλοι. Δεν 
αλλάζουν οι βασικοί όροι της διακήρυξης, κάποια πράγματα της διακήρυξης μπορούν να 
αλλάξουν και κάποια συγκεκριμένα, είπα βασικά, τα βασικά δεν αλλάζουν.  

Δεύτερον, δεν είπαμε να βγει άχρηστος ο διαγωνισμός, είπαμε να ξαναγυρίσει πίσω το 
πρακτικό. Αν μπορεί να ξαναγυρίσει ρώτησα και δεν απαντήθηκα. Είπε να αλλάξουν όροι, εγώ 
δεν είπα να αλλάξουν όροι, εγώ ρώτησα να ξαναγυρίσει πίσω το πρακτικό, σήμερα πείτε ότι 
βγαίνει άκυρο γιατί θέλουμε περισσότερους προμηθευτές, γιατί ήταν ένας, γιατί αφού είναι η τιμή 
του εμπορίου μπορεί να μοιραστεί, γιατί, γιατί, γιατί, για λόγους δημόσιου συμφέροντος το 
επιστρέφουμε στην επιτροπή. 
 Γκαραβέλη: Το θέμα είναι ότι όλοι εσείς εδώ που είστε, είχατε ενδιαφερόμενους κι ένα 
χρόνο παλεύουμε να αναδείξουμε μειοδότη και κανένας δεν έφερε τον προμηθευτή που λέει ότι 
ενδιαφέρεται; Όχι, αλλά εσείς …….. ευθύνη στην υπηρεσία ότι δε σας ειδοποίησε για να έρθουν 
οι προμηθευτές, εμείς ένα χρόνο παλεύουμε να βρούμε μειοδότη. 
 Παυλίδης: Κα Γκαραβέλη δε ρίχνουμε ευθύνες στην υπηρεσία, επειδή είναι μεγάλη η 
ποσότητα θέλουμε να μοιραστεί, μοιράστε το εσείς όπου θέλετε. Γι’ αυτό λέμε αν επιστρέψει το 
πρακτικό;  
 Πρόεδρος: Γιατί να επιστρέψει κ.Παυλίδη; Με ποιο αιτιολογικό; Να καταλάβω. 
 Παυλίδης: Γιατί; Γιατί ήταν μόνο ένας. Πολλές φορές όταν είναι μόνο ένας μπορεί να 
βγάλει η επιτροπή ότι είναι μόνο ένας, άρα για λόγους δημόσιου συμφέροντος μπορεί να 
ξανακάνει ημερομηνία επανάληψης ανάθεσης.  
 Πρόεδρος: Η ερώτηση είναι σαφής, γιατί δεν το γυρίζουμε να επιδιώξουμε να είναι 
περισσότεροι προμηθευτές για λόγους δημόσιου συμφέροντος, έτσι κ.Παυλίδη; 
 Παυλίδης: Να πάρουμε τον Πρόεδρο για να μην υπάρχει τίποτα μεμπτό, τον πρόεδρο των 
πρατηριούχων αφού είναι μέση τιμή να τα μοιράσουν μόνοι τους. 
 Τσιούντας: Συζητάμε, η υπηρεσία σύμφωνα με τον νόμο έβγαλε τη διακήρυξη κι έκανε 
όλη τη διαδικασία που λέει ο νόμος. Αυτό που λέει ο κ.Παυλίδης δεν μπορεί να γίνει γιατί δεν 
ξέρει κανείς προμηθευτής και δεν έχει την οικονομική αντοχή να περιμένει το δήμο να πληρώσει.  

Μπορεί ο κ.Καραβασιλειάδης που τόσα χρόνια ήταν προμηθευτής και μπορούσε και 
πίστωνε το δήμο. Άλλος προμηθευτής δεν μπορεί, πως ο σύλλογός τους θα βάλει κάποιον να 
δώσει στο δήμο να προμηθεύσει πετρέλαιο και  να μην μπορέσει να πληρωθεί σε δέκα μέρες, σε 
ένα μήνα, σε δυο μήνες που δεν ξέρει πότε θα πληρωθεί, άρα δεν μπορεί να γίνει. 



 Πρόεδρος: Κε Τσιούντα ευχαριστούμε για τη διευκόλυνση που κάνατε και για την 
ενημέρωση αλλά δεν είναι κακό να φωτιστεί το θέμα από όλες τις πτυχές του. Καλά κάνει ο 
κ.Παυλίδης και ρωτά έτσι ώστε να ξέρουμε τι θα ψηφίσουμε. Παρακαλώ, ερώτημα όλων, μπορεί 
να επιστρέψει και να ζητήσουμε περισσότερους προμηθευτές για λόγους δημοσίου συμφέροντος 
κι όχι έναν; 
 Γκαραβέλη: Έχει το συμβούλιο το δικαίωμα να μην εγκρίνει το πρακτικό της επιτροπής 
του διαγωνισμού, θα πρέπει να το αιτιολογήσει, δεν μπορώ να εγγυηθώ όμως ότι το Ελεγκτικό θα 
το δεχτεί αυτό. 
 Πρόεδρος: Η ερώτηση είναι σαφής, το Ελεγκτικό δεν έχει αντίρρηση φαντάζομαι ότι όταν 
ένα αιτιολογικό …  
 Παυλίδης: Δε θέλουμε να πάει στο Ελεγκτικό Συνέδριο. Το ερώτημα είναι να γυρίσει πίσω 
το πρακτικό και να βγει άκυρο, άρα επιστρέφουμε πάλι στην 3η φάση του διαγωνισμού. Δε λέμε 
να ξανα-ξεκινήσει από την αρχή ο διαγωνισμός, το πρακτικό αυτό της επιτροπής της γ λέμε αν 
μπορεί να γίνει αυτό; Να γυρίσει πίσω, όπως γίνεται με τα έργα. 
 Τσιλογιάννης: Κε Παυλίδη εκτίμησή μου, εάν υποτεθεί ότι θα πάτε σ’ αυτήν την 
απόφαση, θα πρέπει να επιστρέψει στην υπηρεσία. Η υπηρεσία νομότυπα έχει εξαντλήσει τη 
διαδικασία με βάση τους όρους της διακήρυξης, αν επιστρέψει πίσω, πρέπει να ξανα-επαναλάβει 
τη διαδικασία, το κατά πόσο είναι νόμιμο ή όχι, επίσης δεν μπορώ να απαντήσω, είναι θέμα 
νομικό.  

Δεύτερη περίπτωση, υποθετικά ξανακάνουμε το διαγωνισμό και ο κ.Καραβασιλειάδης 
πλέον δεν εκδηλώνει ενδεχόμενα  ενδιαφέρον όπως δεν εκδήλωσε και την προηγούμενη, ή 
κάποιοι από τους επαγγελματίες οι οποίοι αρχικά είχα πει και για τον κ.Έξαρχο προσωπικά που 
τον γνωρίζω και τον παρακάλεσα να έρθει να είναι προμηθευτής και δήλωσε αδυναμία και 
οικονομικά να αντέξει αυτό το βάρος που είπε ο κ.Τσιούντας και κάποιοι άλλοι.  

Σε ένα υποθετικό ερώτημα λοιπόν λέω εγώ: αν έρθουν μόνο για παράδειγμα οι 
προμηθευτές της ΚΕΠΑ, της ΚΑΠΑ και των σχολικών επιτροπών  και δεν εμφανιστεί κανείς 
άλλος, τί θα ξανακάνουμε για το δήμο; Δε θα έχουμε καύσιμα ή δε θα έχουμε για 
απορριμματοφόρα και για το σύνολο του στόλου για τη θέρμανση, για την κίνηση και όλα τα 
υπόλοιπα; Οι κίνδυνοι που εγκυμονούν ενδεχομένως από τη λήψη μιας τέτοιας απόφασης θα τη 
δούμε στην πορεία αν και εφόσον ληφθεί τέτοια απόφαση, δεν μπορώ εγώ να πω μετά 
βεβαιότητας ότι θα γίνει αυτό ή εκείνο, διότι ούτως ή άλλως και η απόφαση που θα λάβετε σε 
περίπτωση που είναι αυτή που λέτε, θα πάει στον ελεγκτή νομιμότητας αφού έχει ολοκληρωθεί ο 
διαγωνισμός και μπορεί να αξιώσει ή να εγείρει δικαιώματα και ο μειοδότης, αυτά είναι θέματα 
θα τα απαντήσει είτε τα δικαστήρια, είτε οι υπερκείμενες αρχές, είτε οι επιτροπές, το ζητούμενο 
είναι τι θα γίνει ο Δήμος από καύσιμα και προφανώς και τα νομικά πρόσωπα στο σύνολό τους. 
 Τσιούντας: Επειδή και στο προχθεσινό συμβούλιο η δική μου η ψήφος έτυχε να είναι η 
λευκή οριακά και δεν πέρασαν τα έκτακτα θέματα αυτά και εξέπληξα δυσάρεστα κάποιους 
αγαπητούς συναδέλφους που δεν ήθελα, δικαιολογώντας και την ψήφο μου θα πω, ακούγοντας 
και τον Διευθυντή ότι η διαδικασία είναι χρονοβόρα, αφού ξέρουμε ότι η διαδικασία είναι 
χρονοβόρα έπρεπε να είχαμε ξεκινήσει πολύ πιο μπροστά και τώρα στα τέλη Δεκεμβρίου να ήταν 
όλα έτοιμα και να έχουμε πετρέλαια. Γι’ αυτό λοιπόν ψήφισα λευκό την προηγούμενη φορά, γι’ 
αυτό θα ψηφίσω λευκό και τώρα, έπρεπε να είμαστε έτοιμοι, ο Δήμος είπα, φαντάζομαι 
συμφώνησε και η Δήμαρχος τώρα, ότι είναι διαλυμένος κι όταν λέω για το Δήμο εννοώ για το 
Δήμο, όχι μόνο για τη δημοτική ομάδα της πλειοψηφίας. 
 Δήμαρχος: Ο κ.Τσιούντας επιμένει γιατί ξέρετε λέγε-λέγε κάτι μένει, αλλά Δήμος είστε 
όλοι σας και Δ.Σ. είστε όλοι σας, εγώ δεν έχω άγχη για τις εκλογές όπως διαπιστώσατε, που 
σημαίνει ότι όλοι μας παίρνουμε τις ευθύνες των πράξεών μας.  
 Πρόεδρος: Αυτό είναι αυτονόητο Δήμαρχε. 
 Δήμαρχος: Το ότι είναι μια κατάσταση διαλυμένη δε μας τιμά να το λέμε. Και ούτε να 
είμαστε διαλυμένοι μας τιμά. Αυτό εννοούσα. 
 Πρόεδρος: Κε Τσιούντα ούτε εσάς τιμά αυτό που κάνετε. 
 Τσιούντας: Αυτό είπα κι εγώ για το Δήμο, δείξατε εσείς ότι έχω αντιπαράθεση με τη 
Δήμαρχο ενώ τα ίδια είπαμε.  



 Βοργιαζίδης: Πρόεδρε έκανα τρεις ερωτήσεις γιατί πράγματι κάποιες λεπτομέρειες είναι 
σημαντικές. Όπως προκύπτει και τουλάχιστον κι εγώ από όσο γνωρίζω από την νομοθεσία, 
εφόσον γίνανε οι άγονοι διαγωνισμοί που προβλεπόταν από την νομοθεσία και πάμε σε απευθείας 
διαπραγμάτευση, εφόσον γυρίσουμε πίσω, ο μόνος τρόπος να ξανά-ξεκινήσουμε είναι να 
ξανακάνουμε διαδικασία διαγωνισμού από όσο γνωρίζω.  

Έχουμε τη δυνατότητα να περιμένουμε αυτό χρονικό διάστημα που θα χρειαστεί 
προκειμένου να προμηθευτούμε καύσιμα; Γνωρίζουμε αν θα έρθει πάλι ο οποιοσδήποτε κύριος 
τάδε να κάνει πρόσφορα σε όλες τις επιμέρους ομάδες; Δεν ξέρω αν μπορούμε να πάρουμε αυτό 
το ρίσκο. Εγώ θα υπερψηφίσω την εισήγηση. 
 Παυλίδης: Πρόεδρε επειδή εμπλέκονται πολλά νομικά πρόσωπα κι επειδή ο νομοθέτης 
αποφάσισε όλα αυτά να γίνονται στους δήμους για εξοικονόμηση αν θέλετε χρόνου, διαδικασιών 
ή οτιδήποτε άλλο, θα έπρεπε προφανώς να υπάρχει μεγαλύτερη συνεργασία.  

Δεύτερον, συνεργασία εννοούμε ότι αφού δίνουμε ποσότητες, δίνουμε στοιχεία, δεν είναι 
μόνο δώσε, είναι και να πάρεις μια ενημέρωση στοιχειώδη και το λέω αυτό γιατί; Γιατί όλοι οι 
προμηθευτές που προμήθευαν τις ποσότητες είτε στις σχολικές επιτροπές, είτε στα νομικά 
πρόσωπα, είτε στο δήμο, είχαν αντοχές, αλλά δεν ήταν ένας. Κε Τσιούντα, συγγνώμη για το 
όνομα, δεν ήταν ένας, ήταν τρεις-τέσσερεις δε λέμε πολλά, λέμε απλώς να μοιραστεί, δε λέμε σε 
ποιους, δε θέλουμε τους ίδιους, δε λέμε ποιος, γιατί να ενδιαφερθούμε; Ακούσαμε να 
ενδιαφερθείτε, γιατί να ενδιαφερθώ; Είχα καμιά καούρα; Εμένα με ενδιαφέρει να μοιραστεί, είναι 
μεγάλη ποσότητα και να ζήσει όλη η πόλη, ο ήλιος βγαίνει για όλους, αυτό λέμε.  

Το τρίτο, είπαμε όπως συνηθίζεται σε διαδικασίες, να βγει ένα πρακτικό πίσω, ούτε όλη η 
διαδικασία, σαφή απάντηση δεν υπάρχει σήμερα να δώσουμε, αλλά υπάρχει σε άλλες διαδικασίες, 
εγώ περιμένω ακόμα, αν δεν υπάρχει, επειδή καίγομαι για τους βρεφονηπιακούς, γιατί δε θα 
έχουν τα μωρά κι εγώ θα φάω ξύλο, δεν τον ενδιαφέρει τον κόσμο, τη μαμά, εμείς τι κάνουμε εδώ 
μέσα, γιατί το παιδί πήγε στα Παλατίτσια χθες το πήρε κι έφυγε.  

Θα το ψηφίσω, αλλά με το ζόρι, βλέπουμε έναν προμηθευτή στα τόσα και λέμε να 
μοιραστεί, δεν προσπαθούμε να κάνουμε κάτι κακό κι επιτρέψτε μου όλοι αυτοί είχαν αντοχές και 
θέλανε και ο Πρόεδρος, δε θα πάει ένας που έχει λίγα λίτρα ένα μικρό βενζινάδικο, ξέρουν αυτοί 
που έχουν τα βυτία τις ποσότητες κι επειδή είναι μέση τιμή, είναι πώς πληρώνεις και όλοι 
πληρώνονται πλέον στο μήνα γιατί δεν αντέχουν και γιατί τα ζητά ο Ήφαιστος το πρόγραμμά τους 
ή τα ζητά το άλλο και κλαίγονται όλοι και πληρώνονται σε ένα μήνα, η διαδικασία είναι πάρε-
δώσε πλέον κι έρχεται και το ΣΔΟΕ και τα ψάχνει.  

Δε λέμε τίποτα παραπάνω, αν όμως δε γίνεται και περιμένω ακόμα. Εγώ θα το ψηφίσω 
αλλά με το ζόρι. Αν δεν γίνεται άλλη διαδικασία και δεν μπορεί να γυρίσει τρίτο πρακτικό, να το 
ψηφίσουμε, αφού θέλουμε πετρέλαιο.  
  Σουμελίδης: Πρόεδρε το θέμα είναι ηθικό, ίσως η υπηρεσία, δε λέω ότι δεν έκανε καλά τη 
δουλειά της, ίσως η υπηρεσία να έκανε αυτά που προβλέπονται, όμως το μεγάλο όγκο των 
καυσίμων τον έχουν οι δυο σχολικές επιτροπές. Δε θα μπορούσα εγώ να ψάξω προμηθευτές, αυτό 
που είπε και ο κ.Παυλίδης τώρα, από τη στιγμή όμως που η διαπραγμάτευση έχει γίνει με έναν 
προμηθευτή, θεωρώ ότι δεν είναι σωστό. Πρέπει να πάμε από την αρχή και θα πρέπει να 
ενημερωθούν όλοι οι πρατηριούχοι μέσω του τύπου, συνεπώς ότι πρέπει να πάμε τη 
διαπραγμάτευση από την αρχή.  
 Καγκελίδης: Πρόεδρε επειδή το θέμα των σχολικών επιτροπών και το θέμα των καυσίμων 
είναι ένα θέμα που τιμά το Δήμο Βέροιας σε δύσκολες εποχές, οι σχολικές επιτροπές απέδειξαν 
ότι όχι μόνο έχουν να βάζουν πετρέλαιο όταν κάποιοι άλλοι παίρνουν από τον Σόρος και από τον 
Κοντοσόρο, δεν ξέρω πως τους λένε αυτούς.  

Νομίζω ότι η λειτουργία των σχολικών επιτροπών και θα μιλήσω βασικά για τη σχολική 
επιτροπή στην οποία είμαι στο συμβούλιο και ήμουν και πρόεδρος και ξεκίνησα μια διαδικασία 
στο θέμα των προμηθειών, βάζοντας όπως είπε ο κ.Παυλίδης όλη την αγορά σε όλα τα είδη μέσα, 
πηγαίνοντας από όλα τα είδη με ανώτατες τιμές και βάζοντας  όλη την αγορά να μπορεί να 
ψωνίζουν οι διευθυντές από όλα τα σχολεία, τα αποτελέσματα ήταν με μια μείωση του 50% των 
επιχορηγήσεων να υπάρχουν λεφτά σήμερα στη σχολική επιτροπή Β΄/βαθμιας εκπαίδευσης 
περισσευούμενα, θα το πω έτσι στη λαϊκή, πάνω από 600.000,00 €.  



Το βασικότερο κονδύλιο κόστους ήταν τα πετρέλαια, γιατί είναι το 60% με 65% της 
δαπάνης. Στην όλη διαδικασία απεδείχθη με διαφόρους μεθόδους τις οποίες δουλέψαμε και με 
μετρήσεις θερμοκρασιών ότι το αποτέλεσμα ήταν και τα στοιχεία αν μπορούν να βγουν, είχαμε 
στη μεγαλύτερη βαρυχειμωνιά της τελευταίας πεντηκονταετίας, μια μείωση πετρελαίου με 
δεδομένα τριετίας πάνω από 46% .  

Θα μου πείτε, τί γινόταν; Ούτε υπονοούμενα θα αφήσω, ούτε τίποτα, γινόταν μια σωστή 
διαχείριση σε όλους του τομείς. Όταν ανέλαβα αντιδήμαρχος αυτόν τον τρόπο και το ξέρει το 
τμήμα Προμηθειών το οποίο δίνω εύσημα γιατί με ένα άτομο δουλεύει και το Οικονομικό τμήμα 
ακόμη περισσότερα εύσημα και τα έδωσα και δημόσια και τα δίνω γιατί χωρίς προσωπικό πάνε 
να βγάλουν αυτόν τον δήμο πέρα. Εγώ θα θέσω, θα πω ότι ίσως το τμήμα αυτό το να μη 
δημοσιεύσει ή να μην ενημερώσει κάποιος, ήταν μια άτυχη συγκυρία και θα πω ένα παράδειγμα 
το οποίο μπορώ να το αποδείξω.  

Έτυχε σε είδη τα οποία και είναι μεγάλη δαπάνη στο τμήμα προμηθειών όταν ανέλαβα, το 
οποίο γινόταν αυτός ο τρόπος, με ιστοσελίδα και με πίνακα ανακοινώσεων κι επειδή στα είδη 
αυτά ασχολήθηκα και με τη σχολική επιτροπή, το γνωρίζει το τμήμα προμηθειών ότι πήρα όλους 
τους προμηθευτές, τους ειδοποιήσαμε να φέρουν προσφορές και το αποτέλεσμα ποιο ήταν; Ενώ ο 
προμηθευτής ο οποίος έδινε μέσω διακήρυξης το προϊόν στα 97 λεπτά γιατί έβαζε και σωστά το 
τμήμα προμηθειών, έβαζε μια τιμή, ερχόταν ο προμηθευτής ή θα έδινε εκείνη την τιμή ή λίγο 
παρακάτω ή έδινε μεγαλύτερη και γινόταν ανάθεση και σε είδη σας είπα ότι γλυτώσαμε πάρα 
πολλά λεφτά και το γνωρίζει καλά γιατί το είχαμε συζητήσει και με τους αρμόδιους 
αντιδημάρχους, κάναμε μια οικονομία για είδη τα οποία υπήρχε διακήρυξη.  

Θέλω να πω ότι το θέμα έτσι όπως έφτασε εδώ, έφτασε σε ένα σημείο που λέμε υπάρχει 
αδιέξοδο. Εγώ θα πω ότι σήμερα αν κάποιος δε συμμετέχει στην επόμενη φορά ή ο προμηθευτής 
αυτός ο συγκεκριμένος, εγώ έχω μια αμφιβολία σε σχολεία τα οποία σήμερα αυτό το δημαρχείο 
μπορεί να καθόμαστε και να φοράμε μπλούζες και να βάζουμε αυτές τις αντιστάσεις ή οτιδήποτε, 
στα σχολεία οι μαθητές ψάχνουν την αιτία να κάνουν καταλήψεις, ουέ κι αλίμονο, μπορεί 
επαναλαμβάνοντας τη διαδικασία της διαπραγμάτευσης να μην έρθει κι ο προμηθευτής αυτός, 
αλλά φανταστείτε να μην ανταποκριθεί ο προμηθευτής στις ανάγκες.  

Το τί έχουμε να κάνουμε κι επειδή εγώ δε θα καθίσω να ρίξω ούτε ευθύνες όπως είπα, 
έπρεπε να ενημερωθούν οι σχολικές επιτροπές που έχουν το 80% των καυσίμων θέρμανσης κι 
έπρεπε να ενημερωθούν, όχι τώρα έπρεπε να το ξέρουν, η διαδικασία έγινε, το χρόνο δεν ξέρανε. 
Εγώ θα πω ότι έγινε ένα μεγάλο λάθος και μπορεί να έχουμε κι επιπτώσεις στα σχολεία και επειδή 
έχω αυτήν την ευθιξία, υποβάλλω αυτή τη στιγμή την παραίτηση μου από τη σχολική επιτροπή 
γιατί νομίζω ότι φοβάμαι ότι αν θα συμβεί κάτι, το ίδιο μπορεί να συμβεί και με τη διαδικασία.  

Κε Τσιλογιάννη, αν ενημερωνόταν οι προμηθευτές των νομικών προσώπων δε θα είχαμε 
σήμερα πρόβλημα να συζητάμε, μπορεί να μην ερχόταν να μη φέρνανε εγγυητικές δε θα είχαμε 
θέμα, όμως σήμερα ηθικά εγώ τουλάχιστον εδώ, υποβάλλω σήμερα για λόγους ευθιξίας την 
παραίτησή μου από τη σχολική επιτροπή, ναι μεν δε θα το ψηφίσω γιατί είναι ηθικό το θέμα, μη 
ρίχνοντας φυσικά ευθύνη ούτε στο τμήμα προμηθειών, γιατί ζήτησα άτομα για να πλαισιώσουν 
αυτά τα τμήματα να δουλέψουν να έχουν την ευχέρεια να ειδοποιήσουν και προμηθευτές αλλά ο 
Δήμος μας πολύ προσωπικό έχει, αλλά στα αρμόδια τμήματα έχει λίγο. 
 Αρχοντάκη: Υπάρχει Πρόεδρε ήδη μια σύμβαση με τον προμηθευτή των σχολικών 
επιτροπών. Δεν ξέρω τι μπορεί να συμβεί αν γίνει μια διακοπή, ποιός θα υποστεί τις συνέπειες. 
Προχωρήσαμε σ’ αυτήν την ανάθεση, το είπαμε και στην αρχή, λόγω του χειμώνα. Η συνεργασία 
μας είναι άψογη και όλοι συμφωνούμε και το Δ.Σ. των σχολικών επιτροπών και οι εκπαιδευτικοί 
μας.  

Θέλω να ενημερώσω βέβαια στο σώμα, δεν ξέρω ποιός είχε ρωτήσει, ότι τα δυο νομικά 
πρόσωπα δεν έχουν προϋπολογισμό, έχουν μόνο απολογισμό και δεν πηγαίνουν τα εντάλματά 
τους στην επίτροπο, κατασταλτικό έλεγχο έχουν βεβαίως. Τη μέση τιμή την παίρνουμε κάθε 
Πέμπτη και τη στέλνουμε με e-mail τα οποία βρίσκονται στη σχολική επιτροπή στους διευθυντές 
των σχολικών μονάδων κι έτσι μπορούμε από εκεί κι ελέγχουμε τί ποσά παίρνουμε τα τιμολόγια 
που έρχονται αργότερα. Νομίζω ότι βρισκόμαστε σε πολύ δύσκολο σημείο, είναι χειμώνας, 
κλείνουν για 15 μέρες τα σχολεία, ανοίγουν σε λίγο και νομίζω είναι πολύ ριψοκίνδυνο να πάμε 



σε οτιδήποτε δεν ξέρω πώς θα τα καταφέρουμε. Εγώ ζητώ όπως και η απόφαση του Δ.Σ., να 
εξαιρεθούν οι σχολικές επιτροπές τουλάχιστον από την απευθείας ανάθεση. 
  Κοστογλίδου: Αν και στα πιο πολλά με έχουν καλύψει οι συνάδελφοι που είναι μέλη στη 
σχολική επιτροπή στην οποία είμαι κι εγώ και οι πρόεδροι, αυτό το οποίο θα συμφωνήσω και θα 
πω κι εγώ, είναι πραγματικά ηθικό το θέμα, και είναι ηθικό διότι όταν έναν προμηθευτή ή 
κάποιους προμηθευτές έχεις πετύχει με όλη αυτή τη συνεργασία να έχεις μια τόσο μεγάλη μείωση 
ειδικά στις συγκεκριμένες εποχές, είναι πάρα πολύ σημαντικό.  

Η απάντηση την οποία πήρα στο ερώτημα γιατί δε δόθηκε στην εφημερίδα η 
διαπραγμάτευση κι όλα αυτά, θεωρώ, το λιγότερο που μπορώ να πω εγώ είναι ότι δε με καλύπτει, 
διότι ένα κόστος των εκατό ευρώ στο δήμο ή των διακοσίων, είναι αυτό το οποίο έκανε ώστε να 
μη βγουν στις εφημερίδες η διαπραγμάτευση και η απευθείας ανάθεση όταν από αυτό το πράγμα 
ακριβώς θα μπορούσε ίσως ο Δήμος να είχε κερδίσει κάποια πολύ μεγάλα ποσά; Το κόστος των 
πετρελαίων είναι ένα εκατομμύριο, έστω και 0,1 %ο να έδινε ο προμηθευτής ή οι προμηθευτές οι 
οποίοι από τον ανταγωνισμό που θα ερχόταν θα ήταν ένα πολύ μεγάλο, απεναντίας εμείς 
προτιμήσαμε στο να δοθεί σε ένα και μόνο προμηθευτή.  

Εγώ αυτό που δεν μπορώ να καταλάβω είναι γιατί είναι διαπραγμάτευση, το ρώτησα και 
δεν το καταλαβαίνω, όταν είναι απευθείας ανάθεση είναι απευθείας ανάθεση. Η λέξη 
διαπραγμάτευση για εμένα σημαίνει ότι καλώ, σου δίνω κάποια πράγματα κι αν δε μου δώσεις 
αυτό που θέλω και δεν είναι συμφέρον προς το δήμο, επιλέγω έναν άλλον και προσπαθώ να βρω 
ό,τι καλύτερο, αυτό σημαίνει διαπραγματεύομαι.  

Άλλο απευθείας ανάθεση, αναθέτω απευθείας αυτόν που θα φέρει και θα καταθέσει 
προσφορά, γι’ αυτό είναι και μηδέν. Γιατί με ένα οποιοδήποτε προμηθευτή με ένα εκατομμύριο 
σήμερα καύσιμα δε θα ήταν κανένας που δε θα έδινε, αν ήξερε ότι υπήρχε κι άλλος, δε θα έδινε 
μια μικρή έκπτωση, έστω μια μικρή; Βεβαίως ξέρουμε ότι στον κάθε προμηθευτή δεν απαγορεύει 
κανείς να πάρει μόνο μια ομάδα, δηλαδή να διαπραγματευτεί μια μόνο ομάδα καύσιμων, είτε τα 
νομικά πρόσωπα είτε την ΚΕΠΑ, είτε την ΚΑΠΑ, στο κόστος το οποίο αντέχει η τσέπη του και 
μπορεί να δώσει και τις εγγυητικές.  

Γι’ αυτό κι εγώ δε θα το ψηφίσω, με την έννοια ότι το θεωρώ το 0%  για ένα τόσο μεγάλο 
ποσό ότι είναι για λόγους δημοσίου συμφέροντος και του δήμου και σήμερα πρέπει να 
προσέχουμε πάρα πολύ το τι αποφάσεις παίρνουμε, για να μην κατηγορηθούμε ότι τα δίνουμε 
εσκεμμένα σε κάποιους.  

Δε θα το ψηφίσω και βλέπω και προτείνω αυτό που πρότεινε ο κ.Παυλίδης την τρίτη φάση 
του διαγωνισμού, να επιστρέψει αυτό το πρακτικό και να ζητηθεί να ξαναγίνει η τρίτη φάση και 
μετά για να φύγουμε από οποιαδήποτε άλλη σκοπιμότητα ή ό,τι άλλο μπορεί να μας προσάψουν.  
 Τσιλογιάννης: Για την τάξη των πραγμάτων να πω το εξής: Ο πρώτος διαγωνισμός, που 
κηρύχθηκε άγονος, είχε δημοσιοποιηθεί στις εφημερίδες και στα Μ.Μ.Ε., στην ιστοσελίδα του 
Δήμου και στο Εμπορικό και Βιομηχανικό Επιμελητήριο κι όπου αλλού η νομοθεσία ορίζει.  

Εμφανίστηκε μόνο ένας υποψήφιος, νομίζω ότι ήταν ο κ. Καραβασιλειάδης, ο οποίος 
μάλιστα είχε ελλιπή δικαιολογητικά.  

Στην επανάληψη του διαγωνισμού, που ήταν πάλι δημοσιοποιημένη η διαδικασία, δεν 
εμφανίστηκε κανείς.  

Αυτούς για τους οποίους μιλούμε σήμερα κι οι οποίοι ενδεχομένως να έρχονταν, σε δύο 
προηγούμενους διαγωνισμούς που είχαν λάβει γνώση όλοι οι αντιδήμαρχοι, οι πρόεδροι των Ν.Π. 
κι οι ίδιοι οι επαγγελματίες δεν εμφανίστηκαν.  

Την τελευταία φορά εμφανίστηκε μόνο ένας υποψήφιος, ο κ.Καραβασιλειάδης, οπότε κι η 
επιτροπή διενέργειας διαγωνισμών του Δ.Βέροιας, ολοκλήρωσε το διαγωνισμό με βάση τη 
μοναδική προσφορά. 

Δαούλας: Εδώ, σε αυτή την αίθουσα πολλές φορές λέγονται και αλήθειες. Είπε η 
κ.Κοστογλίδου «να ξέρουμε τι ψηφίζουμε για να μην κατηγορηθούμε». 

Κάτι ανάλογο ισχύει και για την Υπηρεσία. Γιατί η Υπηρεσία να μπει στη διαδικασία να 
ειδοποιήσει κάποιους προμηθευτές. Η Υπηρεσία έπραξε το αυτονόητο, αυτό που προβλέπεται από 
το νόμο, μόνο και μόνο για να μην κατηγορηθεί. 

Κοστογλίδου: Δεν αναφέρθηκα στη Υπηρεσία και ούτε προσάπτω κάτι σε αυτήν, προς 
αποφυγή κάθε παρεξήγησης. 



Πρόεδρος: Μα η Υπηρεσία προέβη σε αυτή τη διαδικασία, κανείς δεν παρενέβη. 
Κοστογλίδου: Η Υπηρεσία έκανε αυτά που έπρεπε και μας τα εξήγησε Πρόεδρε, αλλά εγώ 

διαφωνώ με την όλη διαδικασία. Αυτό δε σημαίνει ότι στην Υπηρεσία προσάπτω κάτι το μεμπτό. 
Βοργιαζίδης: Από αυτά που ακούστηκαν, διαπιστώνω ότι, όπως είπαν κι οι Πρόεδροι των 

Σχολικών Επιτροπών κι αυτοί έχουν συνάψει μια σύμβαση και πιθανόν κι αυτοί να 
αντιμετωπίζουν το ίδιο πρόβλημα. 

Εγώ προτείνω, αν είναι δυνατόν κι εφ’ όσον υπάρχει ο χρόνος, να αναβληθεί το θέμα, να 
γίνει μια κουβέντα και με τους άλλους τρεις προμηθευτές καυσίμων και να δούμε αν μπορούν να 
μειωθούν οι ποσότητες και των τριών προμηθευτών αναλογικά, για να μην υπάρξει πρόβλημα σε 
κανένα. Κι οι δυο πρόεδροι των σχολικών επιτροπών σωστά το θέτουν, γιατί έχουν υπογράψει κι 
αυτοί κάποια σύμβαση και δεν ξέρουν τι θα γίνει. Κι ο κ.Τσιλογιάννης σωστά το θέτει ότι μπορεί 
να εγερθούν απαιτήσεις.  

Ας δούμε λοιπόν αν μπορούν να μειωθούν ισόποσα και αναλογικά οι ποσότητες όλων των 
προμηθευτών χωρίς να υπάρχει πρόβλημα. Απλά δε γνωρίζω αν ο χρόνος είναι επαρκής. 

 Τσιλογιάννης: Η Επίτροπος μας έχει θέσει κατ’ επανάληψη το θέμα του διεθνούς 
διαγωνισμού για την προμήθεια καυσίμων. Οι μικροί επαναλαμβανόμενοι διαγωνισμοί καυσίμων, 
πέρασαν από τη διαδικασία του ελέγχου μετά από πολύ μεγάλο αγώνα. Η Υποχρέωσή μας για το 
διεθνή διαγωνισμό είναι δεδομένη. 

Ο κ.Δαούλας είπε ότι οι υφιστάμενες συμβάσεις, πιθανόν να ολοκληρωθούν, απαντώντας 
έτσι και στην κ.Αρχοντάκη η οποία έθεσε το θέμα των υφισταμένων συμβάσεων.  

Επειδή όμως, όπως δείχνουν τα πράγματα, μέχρι τέλος Φεβρουαρίου ή αρχές Μαρτίου, θα 
υπογραφούν νέες συμβάσεις, τελειώνει ο χειμώνας κι έτσι καλύπτεται η σχολική περίοδος. Η 
Υπηρεσία αυτό που δε μπορεί να κάνει αυτή τη στιγμή είναι να μοιράσει τα καύσιμα, κάτι που δε 
γνωρίζω κατά πόσο είναι νόμιμο. Οι πρόεδροι, με όλο το σεβασμό στο θεσμικό τους ρόλο, δεν 
είναι αυτοί που θα μοιράσουν τα ποσά. 

Η διαδικασία έχει ολοκληρωθεί από την πλευρά της Υπηρεσίας. Αν τυχόν δεν εγκριθούν 
τα πρακτικά δε μπορώ να γνωρίζω τι θα συμβεί. 

Βοργιαζίδης: Ίσως δεν έγινε κατανοητό αυτό που είπα. 
Όταν υπογράφεται μια σύμβαση, υπογράφεται μέχρι το ύψος ενός ποσού. Δε μπορεί να 

γίνει συνεννόηση με τους προμηθευτές, έτσι ώστε κάποια χρήματα να δοθούν από τις υπάρχουσες 
συμβάσεις και κάποια από τη σύμβαση που θα συναφθεί; 

Τσιλογιάννης: Όχι, αυτό είναι αδύνατον, διότι ολοκληρώθηκε η διαδικασία κι αν ακόμη 
πάει για έλεγχο, θα πρέπει να πούμε ποιος είναι ο συγκεκριμένος μειοδότης. Η σύμβαση θα 
υπογραφεί υποχρεωτικά από τον μειοδότη. Πως θα μπορούσε να εκχωρήσει αυτός, ένα μέρος της 
προμήθειας σε άλλους προμηθευτές; Ούτε φορολογικά, αλλά ούτε και πρακτικά μπορεί να γίνει. 
Αν ενδεχομένως συμφωνήσουν οι προμηθευτές μεταξύ τους να κάνουν κάτι άλλο, εγκυμονεί ο 
κίνδυνος των ελεγκτικών διαδικασιών. 

Σουμελίδης: Πρόεδρε, επαναλαμβάνω και πάλι ότι το θέμα είναι ηθικό. Θα πρέπει να 
ανακοινώσουμε στον Τύπο, να λάβουν γνώση όλοι οι προμηθευτές και να πάμε σε νέα 
διαπραγμάτευση, με αιτιολογία το δημόσιο συμφέρον του Δήμου. 

 Πρόεδρος: Εγώ μένω με την απορία για τους επόμενους ομιλητές, ότι αυτό έγινε στην 
απόπειρα διαγωνισμού δυο φορές. 

Παυλίδης: Επειδή είναι διαγωνισμός, επειδή υπάρχουν ευθύνες, επειδή η διαδικασία είναι 
συγκεκριμένη. Μπορούμε να ξαναγυρίσουμε πίσω στην τρίτη φάση του διαγωνισμού; Γιατί από 
ότι βλέπω, δεν υπάρχει άλλος τρόπος, δε μπορεί να γίνει οτιδήποτε άλλο.  

Δαούλας: Ακόμη κι αν γυρίσει το πρακτικό πίσω, ποιες προσφορές θα εξετάσει; Μία μόνο 
προσφορά έχουμε. Θα πρέπει να γίνει όλη η δημοπρασία από την αρχή. 

Β.Παπαδόπουλος: Δικαιολόγηση ψήφου Πρόεδρε. Επειδή ο διαγωνισμός έγινε με βάση 
τον ΕΚΠΟΤΑ, όπως αναφέρεται στο εισηγητικό, οι σχολικές επιτροπές εξαιρούνταν μέχρι 
σήμερα από τις διαδικασίες του ΕΚΠΟΤΑ και τον έλεγχο νομιμότητας. 

Ήμουν πρόεδρος στη σχολική επιτροπή πρωτοβάθμιας εκπαίδευσης και ξέρω πολύ καλά 
ότι δεν αναφέρονται πουθενά μεν στον ΕΚΠΟΤΑ οι κρατήσεις υπέρ του Μετοχικού Ταμείου 
Πολιτικών Υπαλλήλων, που είναι ένα πολύ σημαντικό ποσοστό. Όταν όμως ανέλαβα πρόεδρος, 
συνάντησα το φαινόμενο να καλύπτονται αυτές από τους Δ/ντές των σχολικών μονάδων. 



Πιθανόν να μην το γνωρίζει ο συγκεκριμένος προμηθευτής, να μην το χρησιμοποίησε στη 
διαπραγμάτευση και να μην αναφέρθηκε στους όρους διακήρυξης και γι’ αυτό το λόγο θα ψηφίσω 
θετικά, με εξαίρεση τις παραγράφους Δ και Ε. 

Πρόεδρος: Δικαιολογώ κι εγώ τη θετική μου ψήφο για τον εξής απλό λόγο. Θεωρώ ότι ο 
ενιαίος διαγωνισμός στέλνει όλο το φάκελο και τα πρακτικά σε έναν έλεγχο. Αυτό από μόνο του, 
διασφαλίζει την ψήφο μου από ενδεχόμενο λάθος. 

Τσιούντας: Επειδή μπερδεύτηκα ακούγοντας την κ.Αρχοντάκη, τον κ.Καγκελίδη και την 
κ.Κοστογλίδου, δεν μπορώ να καταλάβω ποιο είναι το καλό και ποιο το κακό όπως μας είπε η 
Δήμαρχος προχθές για το έργο της Γέφυρας των Αφών Κούσιου, γι’ αυτό το λόγο θα ψηφίσω 
λευκό.  
Η διαδικασία αυτή έπρεπε να τελειώσει Πρόεδρε πριν πολύ καιρό. 

Πρόεδρος: Συμφωνείτε με την εισήγηση της Δημάρχου; 
Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν επτά (7) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Κ.Βοργιαζίδης, 

Τ.Χατζηαθανασίου, Β.Παπαδόπουλος, Θ.Κορωνάς, Π.Παυλίδης, Χ.Κούτρας, Α.Δέλλας. 
Αρνητική ψήφο έδωσε ο δημοτικός σύμβουλος Α.Βασιάδης. 
Λευκή ψήφο έδωσαν όλοι οι υπόλοιποι δημοτικοί σύμβουλοι. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 16-12-2013 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την υπ’ αριθ. 528/2013 απόφαση της Ενιαίας Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Συμβάσεων.  
3.- Την υπ’ αριθ. 641/2013 απόφαση του Δ.Σ. 
4.- Την με αρ. πρωτ. 67283/5-12-2013 πρόσκληση υποβολής προσφορών του αντιδημάρχου 
Αριστομένη Λαζαρίδη. 
5.- Τον με αρ. πρωτ. 68213/11-12-2013 φάκελο προσφοράς της Μ.Καραβασιλειάδου. 
6.- Το από 12-12-2013 πρακτικό της επιτροπής διενέργειας διαγωνισμού του άρθρου 46 του 
ΕΚΠΟΤΑ του Δ.Βέροιας. 
7.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας.  
8.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης), του Ν.2286/1995, 
του άρθρου 25 του υπ’ αριθ. 60/2007 Π.Δ., της υπ’ αριθ. 11389/1993 Υπ. Απόφασης (ΕΚΠΟΤΑ) 
και του άρθρου 96 του Ν.3463/2006. 

 
Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 

 
Τη μη έγκριση του από 12/12/2013 πρακτικού της επιτροπής διενέργειας διαγωνισμού του 

άρθρου 46 του ΕΚΠΟΤΑ του Δ.Βέροιας για απ’ ευθείας ανάθεση της «προμήθειας υγρών 
καυσίμων και ελαιολιπαντικών για τις ανάγκες του Δήμου και των Νομικών του Προσώπων» 
στην Μαρία Αντ. Καραβασιλειάδου. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  700/ 2013 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση συντάχθηκε 
το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Εμμανουήλ Γουναράς 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης     
Β. Σταυροπούλου   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Ε. Αρχοντάκη     
Π. Παυλίδης     
Θ. Αγγελίνας     
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Β. Λυκοστράτης     
Α. Δέλλας     
Α.  Νεστορόπουλος     
Κ. Κοστογλίδου     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Δ. Γκέκα     
Α. Παπαδόπουλος     
Σ.  Κουμτσίδης     
Α. Βασιάδης     
Ι. Αγγέλογλου     
      
   

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 8-1-2014 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

  
  
  
  
  
  
  
  

 
 
 
 
 
 


